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ZÁPISNICA 

z 2. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 

ktoré sa konalo dňa 12.12.2022 (pondelok) o 17.00 hodine 

v zasadacej miestnosti na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 

 

Program rokovania: 

1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Správa nezávislého audítora k 31.12.2021 

5. Rozhodnutie o neuplatňovaní programového rozpočtu obce Rimavská Baňa vo volebnom období 

2022 - 2026 

6. Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a viacročného rozpočtu obce na roky 2024 – 2025 

7. Návrh VZN č. 4/2022 o úhradách za sociálne služby poskytované obcou Rimavská Baňa 

8. Návrh VZN č. 5/2022 o podmienkach poskytovania sociálnej pomoci obyvateľom obce Rimavská 

Baňa 

9. Návrh VZN č. 6/2022 o miestnom poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad na 

území obce Rimavská Baňa 

10. Návrh Dodatku č. 1 VZN o určení výšky príspevku v materskej škole a v školských zariadeniach 

zriadených obcou 

11. Návrh Dodatku č. 2 VZN o financovaní materskej školy a školských zariadení zriadených obcou 

12. Smernica o úhradách za krátkodobý prenájom hnuteľného a nehnuteľného majetku obce Rimavská 

Baňa 

13. Príspevok na ošatenie pre členov ZPOZ 

14. Návrh Zmluvy na výkon odpadového hospodárstva fi Brantner s.r.o 

15. Zmluva o poskytnutí regionálneho príspevku na novostavbu chodníka 

16. Harmonogramu zasadnutí zastupiteľstva Obce Rimavská Baňa na rok 2023 

17. Harmonogram kultúrnych, spoločenských a športových podujatí na rok 2023 

18. Západný dištrikt ECAV na Slovensku podujatie 8.5.2023 

19. Ročný plán výcviku DHZo 2022/2023 

20. Interpelácie poslancov 

21. Záver 

 

K bodu 1 a) 

Druhé zasadnutie obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022-2026, ktoré sa konalo dňa 

12. decembra 2022 o 17:00 hod., zvolala a viedla starostka obce Rimavská Baňa Mgr. Elena Polóniová 

v zmysle ustanovenia § 12 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z.n.p..  

Starostka obce informovala, že zasadnutie obecného zastupiteľstva (ďalej len „OZ“) je zo zákona 

verejné, pozvánka bola doručená poslancom OZ, jeho konanie bolo vyhlásené v miestnom rozhlase, 

prostredníctvom obecných SMS, ďalej bola zverejnená na úradnej tabuli a na webovom sídle obce 

v zákonom určenej lehote.  

Privítala všetkých prítomných poslancov (podľa prezenčnej listiny) a A. Gálusovú, asistentku 

odbornej pracovníčky v Komunitnom centre. Konštatovala, že na začiatku zasadnutia boli prítomní 6 

poslanci (z počtu 7) a tak bolo od začiatku rokovania obecné zastupiteľstvo uznášania schopné. 
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Poslankyňa Ing. Jana Alcnauerová sa vopred za neúčasť na zasadnutí ospravedlnila a to zo súkromných 

dôvodov. 

Pri otváraní zasadnutia starostka obce poďakovala predsedovi finančnej komisie, poslancovi Igorovi 

Bagačkovi za uskutočnenú pracovnú poradu, ktorá sa naozaj precízne venovala problematike a príprave 

VZN. Ďalej poďakovala poslancovi Petrovi Rapčanovi, zamestnancovi Pavlovi Krajňákovi 

a dobrovoľníkovi Milanovi Kušpálovi za sprevádzanie mladých hasičov na akcií „Hasičské hry 

s Mikulášom“, ktoré sa konali v telocvični ZŠ v Rimavskej Sobote. Ďalej poďakovala zamestnancom 

Dušanovi Hámošovi, Jane Oravcovej za organizáciu a usporiadanie víkendovej športovej akcii Stolno-

tenisového turnaja, taktiež dobrovoľníčke Danke Vetrákovej za fotografovanie počas tejto akcie. 

V decembrovej príprave verejných podujatí neskončila a obec čakajú akcie „Vianočné trhy“, ktoré sa 

budú konať 21. a 22. decembra 2023 a „Novoročný ohňostroj“. Poslanci OZ diskutovali a rozhodovali 

o forme privítania nového roka. Starostka pripomenula zvyklosť v obci, je uvítanie nového 

roka polnočným ohňostrojom a prípravou novoročného vína. Poslanec J. Kubaliak informoval, že 

pravdepodobne na polnoc v obci nebude ale pre občanov, by ohňostroj v obci chcel. Poslanec P. Rapčan 

by privítanie ohňostrojom prijal a príde ho aj zapáliť. Poslanci I. Bagačka a N. Dovalová sú tiež za 

zabezpečenie polnočného ohňostroja, ale vianočné víno by sa nemuselo variť. Rozhodli, že obecný úrad 

namiesto varenia vína kúpi šampus, ktorý sa bude na polnoc oslavujúcim podávať.  

Pred tým ako začali rokovanie odovzdali prítomní slovo p. Gálusovej, ktorá prítomných poslancov 

s dôvodom jej prítomnosti na obecnom zasadnutí. Asistentka odbornej pracovníčky, s ktorou bol na 

základe jej podnetu ukončený pracovný pomer dohodou informovala prítomných, že dôvodom odchodu 

asistentky a garantky KC a podania výpovede bola nepriaznivá spolupráca a nevychádzanie s odbornou 

pracovníčkou a nechce aby kolovali nepravdivé informácie o jej osobe a o dôvode ich spoločného 

odchodu. Do zamestnania nastúpila ako baňanka a mrzelo by ju, keby sa šírilo o nej zlé meno. 

Zorganizovala veľa aktivít predovšetkým pre deti a ich matky, ktorým sa venovala. Ďalším dôvodom jej 

účasti na zasadnutí boli aj odmeny, ktoré v novembrovej výplate očakávali a napriek očakávaniu ich 

nedostali, preto mala otázku na vedenie obce prečo to tak bolo.  

Starostka obce informovala, že odmeňovanie a pracovno-právne vzťahy rieši obec a jeho štatutárny 

orgán a prideľovanie odmien, nie je v kompetencií obecného zastupiteľstva. Informovala, že odmeny 

ktoré boli schvaľované obecným zastupiteľstvom, boli z dôvodu žiadosti Základnej školy s materskou 

školou a navýšenia dotácie t.j. originálnych kompetencií obce, nie na odmeny zamestnancov obce, táto 

dotácia škole bola hradená v dvoch častiach z dôvodu finančnej náročnosti a možností rozpočtu obce.  

Zamestnankyňa obce Ing. Oravcová informovala prítomných, že odmeny, ktoré očakávali boli 

spájané s Dodatkom č. 1 Kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa pre zamestnancov zamestnávateľov, ktorí 

pri odmeňovaní postupujú podľa zákona č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri 

výkone práce vo verejnom záujme. Takto odmeňovaní zamestnanci majú pracovnú zmluvu 

a odmeňovanie určované podľa tohto zákona tzv. „tabuľkový“. Kolektívna zmluva a jej prijatý dodatok 

hovorí o odmene nad rámec mesačnej tarify vo výške 500 Eur. Prideľované majú byť podľa § 20 ods. 1 

písm. a) Zákona č. 553/2003 Z.z. tím, ktorým trvá pracovný pomer k 31.08.2022 a sú zamestnancami 

podľa 553. Vyplatené majú byť najneskôr v decembri.  

Ďalej pokračovala, že Komunitné centrum Rimavská Baňa a jeho zamestnanci, ako aj ostatní 

„projektoví zamestnanci“, majú uzatvorené pracovné zmluvy v zmysle Zákona č. 311/2001 Z.z. 

zákonníka práce pre nich je určované odmeňovanie v zmysle mzdovej časti Zákonníka práce a na nich 

sa z uvedeného dôvodu neaplikuje § 20 ods. 1 písm. a) zákona č. 553/2003 Z.z.. Ďalej informovala 

prítomných, že podľa schválených národných projektov odmeny nie sú oprávneným výdavkom 

a poskytovanie odmien podľa národného projektu nesúvisí s nárokmi zamestnancov podľa kolektívnej 

zmluvy vyššieho stupňa. Keby išlo o zamestnancov odmeňovaných podľa „553“, potom v prípade 

splnenia ostatných podmienok Dodatku č. 1 by právny nárok na vyplatenie vznikol.  

Starostka obce ďalej pokračovala, že v prípade ak by boli poskytnuté odmeny zamestnancom iným 

ako pri výkone práce vo verejnom záujme teda „projektovým“ o výške a čase rozhoduje ona ako 

štatutárny orgán podľa rozpočtových možností obce.  

Poslanci obecného zastupiteľstva zobrali problém na vedomie a vyjadrili, že nepočuli v obci na p. A. 

Gálusovú nič zlé a vyjadrili sa, že o situácii v komunitnom centre vedeli no o odmenách rozhodovať 

nemajú dôvod a pristúpili k ďalšiemu bodu. Pred určením zapisovateľa a overovateľom sa rozlúčila p. 
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A. Gálusová a poslanci poďakovali za jej vykonávanú prácu počas obdobia asistencie pracovníčkam 

a občanom.  

 

K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola určená Ing. Jana Oravcová a za overovateľov zápisnice a uznesení 

prítomní poslanci Igor Bagačka a Mgr. Natália Dovalová. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 14 /2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 2  

Starostka obce poslancom OZ predložila spolu s pozvánkou na 2. zasadnutie aj návrh programu, ktorý 

obsahoval 21 bodov. Z dôvodu upozornenia poslanca V. Foľka na bod 6 predloženého programu 

s nesprávne uvedeným znením „Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a viacročného rozpočtu obce na roky 

2020 – 2021“, na jeho podnet bol program upravený. 

 Poslanci predložili pozmeňujúci návrh na úpravu znenia programu so správnym uvedením bodu č. 6 

„Návrh rozpočtu obce na rok 2023 a viacročného rozpočtu obce na roky 2024 – 2025“. 

Poslanci iné pozmeňujúce návrhy nemali a schválili znenie programu 2. zasadnutia bez výhrad.  

 

K bodu 3 

Starostka obce navrhla schváliť za členov návrhovej komisie prítomných poslancov Petra Rapčana 

a Vladimíra Foľka. Poslanci tento predložený návrh schválili.   

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 15/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 4 

Starostka obce pokračovala bodom programu o správe audítorky Ing. Karczagovej. Oboznámila 

prítomných, že účtovníctvo obce musí a je každoročne auditované. Audítorka zaslala obecnému 

zastupiteľstvu list v súvislosti s vykonaním kontroly auditom ročnej účtovnej závierky za rok 2021 a 

starostka obce predložila predmetný list poslancom. Informovala o overení bilančnej kontinuite 

počiatočných stavov, výsledkom je nezistenie žiadnych nedostatkov v stave vedenia účtovníctva podľa 

zákonných opatrení. V liste obecnému zastupiteľstvu audítorka uvádza, že overila stav vedenia 

účtovníctva, dlhodobý majetok, pohľadávky, záväzky, výnosy budúcich období, konsolidáciu 

a rozpočtové hospodárstvo obce. 

Obec Rimavská Baňa k 31.12.2021 zaznamenala prírastok v neobežnom majetku v sume 47 388,97 € 

ide predovšetkým o rekonštrukciu predškolského zariadenia, kde obec obdržala kapitálový transfer 

v sume 77 280,30 €, ďalej obstaranie pozemkov v hodnote 13 833,88 € a o obstaranie projektov na budúce 

investičné zámery. Rekonštrukcia bola zaradená do majetku v októbri 2021 a aj kapitálový transfer mal 

byť rozpustený v závislosti od výšky odpisov podľa obstarávacích nákladov, kam patrí podľa postupov 

účtovania aj stavebný dozor v hodnote 1 200 €. Informuje a vytýka nesprávny postup, stavebný dozor bol 

nesprávne naúčtovaný do bežných výdavkov a mal byť účtovaní do obstarávacej ceny dlhodobého 

majetku. Obec rozpustila dotáciu vo výške 1 932 € avšak správne mala v sume 483 €, toto bolo porušením 

v roku 2021 a audítorka odporúča postupovať v zmysle postupov účtovania pre obce.  

Vykázané pohľadávky súhlasia s pohľadávkami v daňovom informačnom systéme obce. Stav 

krátkodobých pohľadávok k 31.12.2021 je 6 677,64 €, na nevymožiteľné pohľadávky obec vytvorila 

opravnú položku tzv. odpis pohľadávky vo výške 2 204,08 €. Vykázané záväzky neboli žiadne po lehote 

splatnosti a stav záväzkov voči dodávateľom t.j. 18 636,92 € súhlasí s vykázaným stavom v knihe 

záväzkov. Dodržaný bol § 19 ods. 1 a celková výška záväzkov po lehote splatnosti neprekročil 15 % 

skutočných bežných príjmov predchádzajúceho rozpočtového roka obce.  

Konsolidácia účtovných jednotiek t.j. obce a základnej školy nebola vzájomne medzi jednotkami 

odsúhlasovaná a audítorka odporúča priebežné odsúhlasovanie vzájomných pohybov a transferov. 

Nedostatky zistené neboli.  

Ďalej starostka pokračovala a informovala o vyjadrení, že dlh obce neprekročil 60 % a suma ročných 

splátok návratných zdrojov financovania vrátane úhrady výnosov neprekračuje 25 % skutočných bežných 

príjmov minulého roka 
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K správe nezávislého audítora o výsledkoch overenia účtovnej závierky k 31.12.2021 poslanci OZ 

nemali žiadne otázky ani výhrady a správu vzali na vedomie. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 16/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Na záver tohto bodu starostka obce oboznámila prítomných a verejnosť, že vždy všetky veci 

o ktorých je potrebné prerokovanie sú zverejnené a k dispozícií na webovej stránke obce v časti ako 

„Návrhy“ a sú vopred už pred zasadnutím k nahliadnutiu.   

 

K bodu 5 

Starostka obce pokračovala v rokovaní o rozhodovaní poslancov o uplatňovaní resp. neuplatňovaní 

programového rozpočtu vo volebnom období 2022 – 2026. Podľa § 4 ods. 5 zákona č. 583/2004 Z. z. o 

rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov rozpočet obce obsahuje programy, ktoré bude obec realizovať z výdavkov svojho 

rozpočtu. Avšak to neplatí, ak obecné zastupiteľstvo obce s počtom obyvateľov do 2 000 rozhodne o 

neuplatňovaní programu obce. Pre tieto účely sa obecné zastupiteľstvo uznesie, pričom sa v praxi 

odporúča každoročné prehodnotenie tejto skutočnosti vzhľadom na počet obyvateľov. 

Prakticky priblížila, že sú obce ktoré majú rozpočet rozdelený programy napr. starostlivosť o deti, 

šport, služby občanom, bezpečnosť, životné prostredie a údržba, kultúra, škola a teda detailné finančné 

rozdelenie do programov a podprogramov. Obec Rimavská Baňa neuplatňuje takto zostavovaný 

programový rozpočet. Rozpočet delí na rozpočet základnej školy a rozpočet obce. Následne ho 

rozdrobíme na položky rozpočtu a nie na programy.  

Poslanci k systému programovania rozpočtu nemali žiadne výhrady a schválili neuplatňovanie 

programového rozpočtu počas celého volebného obdobia 2022 – 2026, tak ako to bolo doposiaľ 

s konštatovaním, že nie sme veľkou obcou.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 17/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 6 

 Pokračovali v téme rozpočtu obce Rimavská Baňa a jeho návrhu na budúci rok 2023. Starostka obce 

predložila zostavené tabuľky navrhovaného rozpočtu na rok 2023 s prognózou na rok 2024 a 2025. Návrh 

rozpočtu bol zverejnený v zmysle platnej legislatívy 18.11.2022 a bol predložený na pripomienkovanie 

a vyjadrenie hlavnej kontrolórke obce Ing. Fabovej, ktorá prešla celú štruktúru návrhu. Rozpočet bol 

spracovaný v štruktúre položiek bez funkčnej klasifikácie v hlavných ekonomických klasifikácií vrátane 

rozpočtovej organizácie s vlastnou právnou subjektivitou t.j. ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča.  

Vyjadrenie hlavnej kontrolórky obce bol predmetom bodu rokovania 7.  

Poslanci zobrali na vedomie, že príjmy rozpočtu na rok 2023 sú v celkovej výške 746 698,90 € z čoho 

najväčší objem príjmov je položka 110 Dane z príjmov a kapitálového majetku 250 000 € a položka 310 

Tuzemské bežné granty a transfery obce 340 000 €. Z celkového rozpočtu tvoria príjmy obce výšku 

342 199 € ostatné sú príjmy základnej školy. Na výdavkovej strane je plán rozpočtu vo výške 746 304 € 

z čoho sú výdavky obce naplánované vo výške 382 000 € a výdavky školy 364 304 €. Najväčší objem 

výdavkov obce je na položke 610 Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné nakoľko platy od 1.1.2023 

v zmysle zákonníka práce a aj v pri výkone práce vo verejnom záujme rastú, ďalej položka 630 Tovary 

a služby či položka 710 Obstarávanie kapitálových aktív.  

Poslanci OZ boli na základe predloženého výstupu oboznámení o návrhu prebytku rozpočtu v sume 

394,90 € a v nadväznosti na tento bod pokračovali k stanovisku hlavného kontrolóra k návrhu na rozpočet 

obce Rimavská Baňa za roky 2023 – 2025. 

V liste informuje o výške príjmov 746 699 € a priblížila že vlastné príjmy obce z tejto sumy sú vo 

výške 342 199 € a vyššia polovica príjmov sú financie základnej školy, ktoré prechádza cez naše 

účtovníctvo. Najväčší objem príjmov obce tvoria podielové dane v sume 250 000 € a bežné granty 

a transfery pre obec 340 000 €, za miestne dane a poplatky za TKO je plánovaný rozpočet 27 750 €, 

nájomné za pozemky a budovy a prenájom hrobových miest a za ostatné služby napr. overovanie 

podpisov, listín 11 100 €. Podobne má aj základná škola vlastné príjmy vo výške 7 800 € sú naplánované 

za poplatky za obedy za materskú školu a školskú jedáleň. Kapitálové príjmy sú rozpočtované na 51 500 
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€ vychádzajúc z predaja pozemkov pod cestou I. triedy. Kapitálové granty sú rozpočtované vo výške 

64 200 € nakoľko máme pred podpisom zmluvy o poskytnutí finančných prostriedkov na vybudovanie 

„Chodníka pre zlepšenie dostupnosti turistických zaujímavostí obce Rimavská Baňa“ od hasičskej 

zbrojnice.  

 

Pokračovali v téme a informovaní o stanovisku hlavnej kontrolórky obce Ing. Fabovej, ktorá v liste 

informuje prítomných, že si prešla celú štruktúru rozpočtu. Konštatovala, že návrh pre rok 2023 záväzný, 

ďalšie roky sa zostavujú výhľadovo a nie sú pre obec záväzné.  

Predložený rozpočet obce Rimavská Baňa na rok 2023 je predkladaný a navrhnutý ako prebytkový + 

395 €. Bežný rozpočet je zostavený v súlade so zákonom č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy v znení neskorších predpisov schodkový. Kapitálový rozpočet je zostavený ako 

prebytočný. Bežný rozpočet je navrhnutý: príjmy 628 850 Eur, výdavky 657 804 Eur a schodok 28 954 

Eur. Kapitálový rozpočet je navrhnutí: príjmy 116 000 Eur, výdavky 78 500 Eur a prebytok 37 500 Eur. 

Suma celkových príjmov vrátane finančných operácií je vo výške 746 699 Eur a suma celkových 

výdavkov vrátane finančných operácií je vo výške 746 304 Eur – viac ako polovica ide na financovanie 

školy 404 105 Eur a na obec 342 199 Eur.  

Hlavná kontrolórka odporúča takto predložený návrh rozpočtu schváliť, upozornila na riziká 

v rozpočte, ktorými sú najmä nárast cien energií, inflácia, ktorá spôsobuje nárast cien tovarov a služieb 

napr. pri likvidácií komunálneho odpadu, nákupov potravín v školskej jedálni, ostatného materiálu, 

pohonných hmôt a pod. Otázny je aj príjem podielových daní a dopad štátnej legislatívy. Významné riziko 

vidí aj v tom, že v zmysle ústavného zákona 493/2011 o rozpočtovej zodpovednosti pri dlhu verejnej 

správy nad 57 % nebudú v budúcnosti môcť obce od r. 2024 čerpať úvery ani používať vlastný rezervný 

fond. Súčasný dlh štátu je 62,2 %. Preto odporúča zvážiť akým smerom sa bude vyvíjať financovanie 

rozpracovaných investícií ešte v r. 2023 a plány do roku 2024 a 2025. Ďalej konštatuje, že v roku 2023 

bude potrebné zo strany obecného úradu pravidelne sledovať vývoj podielových daní, regulovať výdavky 

podľa priebežného plnenia príjmov a v prípade potreby prijímať také opatrenia, aby sa obec nedostala do 

platobnej neschopnosti. Toto sa týka aj rozpočtovej organizácie t.j. základnej školy s materskou školou, 

kde sa každoročne zvyšujú výdavky obce najmä s prihliadnutím na originálne kompetencie, príjmy však 

zo strany štátu ostávajú na pôvodnej resp. nižšej úrovni.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 18/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 7 

Ďalším bodom rokovania bol návrh Všeobecne záväzného nariadenia č. 4/2022 o úhradách za 

sociálne služby poskytované obcou Rimavská Baňa. Starostka obce informovala, že doposiaľ boli 

poskytované v obci sociálne služby v Komunitnom centre a to bezplatne, tie budú naďalej poskytované 

bezplatne. Návrh nového VZN vychádza z rozšírenia pomoci poskytovaním sociálnej služby formou 

prepravnej/dopravnej služby pre seniorov, zdravotne a inak znevýhodnených napr. na vyšetrenia, nákup 

základných potrieb, nákup liekov, rehabilitácie a iné. V čase, kým nie je VZN a výška určená za 

prepravné obec poplatky vyberať nemôže. 

V časti § 7 Návrhu VZN č. 4/2022 poslanci OZ prerokovávali návrh „Výšky a spôsobu určenia 

úhrady za poskytovanie prepravnej služby“. Prvým návrhom od starostky obce bola suma 0,30 € za 

kilometer a 1,00 € za hodinu čakania na občana. Poslanci rokovali. Táto suma by pri zmenách ceny za 

pohonné hmoty, náklady mohli pokryť. Opýtali sa na osobu, ktorá bude tieto služby prepravy vykonávať. 

Starostka obce informovala, že od 1.8.2022 je na pomocné komunitné práce zamestnaná 

prostredníctvom projektu úradu práce p. Zámporyová, ktorá je k tejto činnosti preškolená, má hmotnú 

zodpovednosť, oprávnenie a poverenie. Zatiaľ v obci nie je rozšírená informácia o tejto službe avšak po 

schválení znenia VZN budú určené podmienky a táto informácia o službe zverejnená.  

Poslanci I. Bagačka a Mgr. Dovalová, mali otázku či bude služba výhradne iba pre dôchodcov 

a znevýhodnených, na základe posúdenia o invalidite či rozhodnutia sociálnej poisťovne 

o dôchodkovom veku. Budú sa občania preukazovať? Otázka bola položená z dôvodu aby táto služba 

nebola poskytovaná ako „taxík“ pre všetkých.  
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Starostka obce informovala, že občania sa vopred so žiadosťou o prepravu nahlásia a obec pristúpi 

individuálne ku konkrétnemu žiadateľovi. Služba bude poskytovaná dôchodcom a zdravotne 

znevýhodneným. Dôchodcovia sa môžu navzájom na rovnaký termín dohodnúť a poskladajú sa na cestu.  

Poslanec V. Foľk sa opýtal či na osobnom motorovom vozidle je poistenie. Starostka obce 

informovala, že áno a to od jeho samotného nadobudnutia má zákonné aj havarijné poistenie.  

Poslanec I. Bagačka konštatoval, že niektorí dôchodcovia sa prepravujú pravidelne taxíkom. Cena 

taxi služby je niekde pri cca 0,5 centrov za kilometer, avšak nie je dôchodca ako dôchodca. 

Poslanec J. Kubaliak konštatoval, že v prípade cesty do Hnúšte ide cca o 8 km. Cena vrátane stojného 

by bola možno niekde pri 10 €, čo je celkom dosť.  

Poslanci rokovali o výške a keďže ide o sociálnu službu a pomoc, určili cenu 0,25 € za 1 km na 

pokrytie nákladov s prepočtom cesty cesta tam a späť. Po cca dvoch mesiacoch po odskúšaní, náklady 

vrátane poistenia obec prepočíta a sumu následne poslanci ešte prehodnotia, tak aby výška reálne 

pokryla zvyšujúce sa náklady na cestu, poistné či opotrebenie. Stojné v sume 1 € na hodinu zostáva 

v zmysle prvotného návrhu.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 19/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 8 

V bode rokovali prítomní o podmienkach poskytnutia sociálnej pomoci obyvateľom obce Rimavská  

Baňa z rozpočtu obce. Naposledy bolo schválené a zapracované zvýšenie finančného príspevku 

dôchodcom nad 70 okov z rozpočtu obce z pôvodných 8,30 € na 15,00 € v rámci Dodatku č. 1 k VZN 

č. 4/2019. Dôchodcov nad 70 rokov je v obci cca 40. 

Návrh nového VZN č. 5/2022 rieši doplnenie a aktualizovanie textu schváleného príspevku pozostalej 

osobe, ktorá zabezpečila pohreb zosnulého občana s trvalým pobytom v Obci Rimavská Baňa vo výške 

150,00 € na základe uznesenia č. 224/2020 a prerokovanie výšky príspevku na stravovanie dôchodcom. 

Tento príspevok poskytuje aktuálne obec vo výške 0,50 € na deň za 1 teplé jedlo. Dôchodcovia si hradia 

rozdiel súm ceny stravy z dôvodu výrazného zvyšovania cien stravného by bolo vhodné výšku 

poskytovaného príspevku opätovne prerokovať.  

Poslanec. J. Kubaliak mal otázku, koľko stravníkov aktuálne odoberá obedy s príspevkom obce.  

Starostka obce informovala, že zo začiatku tento benefit využívalo cca 25 stravníkov/dôchodcov 

z obce. Postupne si ale dôchodcovia prestali obedy objednávať a aktuálne je ich 14 avšak iba cca 7-9 

obedy reálne odoberajú. Tento druh príspevku sme v okolí začali poskytovať my, ku nám sa pridali aj 

iné obce či mestá, ktoré začali takúto formu pomoci dôchodcom poskytovať. Predchádzajúci rok 2021 

sme prispeli z rozpočtu obce na tento účel spolu výšku cca 927 €. Starostka obce prítomných oboznámila 

o dôležitej informácii, že stravovacie zariadenie Ján Ulický Fantastic z Klenovca od 16.12.2022 končí 

s prevádzkou a rozvozom jedál. Z toho dôvodu obec zisťovala u stravníkov o aké stravovacie zariadenie 

by mali záujem. Na základe záujmu o obedy našich dôchodcov z Hotelu - Robotnícky dom v Hnúšti, 

ktorý ponúkajú obedové menu za 4,30 €, obec uzatvorila s menovaným stravovacím zariadením zmluvu 

a poskytuje občanom možnosť dovozu stravy a výšky príspevku na stravu od nich. Okrem robotníckeho 

domu majú možnosť odoberania obedov aj od živnostníčky Jany Nirházovej, Kraskovo. O odoberanie 

obedov z našej jedálne ZŠ bohužiaľ nemajú záujem, nakoľko nie je možný výber jedál, čo stravníkov 

nemotivuje k odoberaniu z nášho zariadenia. 

Poslanci OZ prehodnocovali a rokovali o výške príspevku na obedy pre dôchodcov, tak aby sa zvýšil 

aj počet odoberateľov a prijímateľov príspevku a zhodli sa na úprave sumy z pôvodných 0,50 € na 0,70 € 

na deň za jedno teplé jedlo podľa ich výberu.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 20/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 9 

Prešli k téme znenia Návrhu VZN č. 6/2022 o miestnom poplatku za tuhý komunálny odpad a drobný 

stavebný odpad (ďalej len „TKO“) na území obce. Starostka obce informovala, že obce ako správcovia 

miestnych daní a poplatkov mali doposiaľ povinnosť uvádzať výšku poplatku vo VZN za jeden 

kalendárny deň. V našej obci išlo o sumu 0,0548 na deň. Z dôvodu legislatívnych zmien, zákonodarca 



7 

zmenil spôsob a povinnosť uvádzania výšky poplatku TKO vo VZN na celý kalendárny rok a teda 

v našej obci ide o stanovenie ročnej sumy poplatku 20,00 Eur za osobu (v prepočte bez zmien). 

Percentuálne zníženia alebo odpustenia poplatku a podmienky zdokladovania ich nároku návrhom 

zostávajú nemenné.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 21/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Starostka obce ďalej konštatovala, že návrh nového VZN o miestnom poplatku TKO neobsahuje 

významné zmeny avšak zásadnou zmenou, o ktorej pri príležitosti tejto témy informovala je frekvencia 

vývozov komunálneho odpadu. K tejto téme budú rokovať aj v bode 14. Niektoré obce či mestá v okrese 

výrazne zvyšujú občanom poplatky za TKO aj o desiatky eur, kedy sa poplatky pohybujú medzi 30 € - 

40 €. Z dôvodu vysokých nákladov a poplatkov za vývoz či spracovanie TKO sa niektoré obce dohodli 

na zmene harmonogramu od nového kalendárneho roka. Zmenou u nás dôjde k zníženiu počtu vývozov 

v roku 2023 a to z dvoj-týždňových cyklov na troj-týždňové cykly. V kalendárny rok 2023 bude 

namiesto 26 vývozov len 17 vývozov komunálneho odpadu. Informovala, že v letnom období, najmä 

kvôli zápachu z odpadov, bude možné s fi Brantner Gemer, s.r.o. dohodnúť mimoriadne vývozy.  

Starostka konštatovala, že nie všetci občania správne separujú a pri dvoj-týždňových zberoch majú 

plné odpadové nádoby separovateľných zložiek odpadu. Iní zase vyložia poloprázdnu kupu na vývoz, 

ktorú firma považuje za plnú a fakturujú ju ako plnú t.j. 120 litrov odpadu. Poplatky sú vysoké aj 

z dôvodu, že v prípade ak domácnosti vyložia osobitne odpadkové sáčky, firma počíta tento sáčok ako 

kupu t.j. 120 litrov odpadu. Ako opatrenie na prechádzanie zvyšovania počtu odpadových sáčkov mimo 

nádob, budú zamestnanci miestnej občianskej poriadkovej služby v obci pred vývozom kontrolovať 

obsah kúp a je možné, že budú zlučovať resp. plniť odpadkovými sáčkami kupy, ktoré nie sú plné.  

Nakoľko je VZN o poplatkoch za TKO možné meniť len 1 x ročne a to s účinnosťou vždy od 01.01. 

nasledujúceho roka poslanci obce súhlasili.  

Od januára 2023 začne nový troj-týždňový cyklus zberu TKO, v prípade ak s fi Brantner Gemer, s.r.o. 

tieto dni obec podpíše zmluvu. Alternatíva a návrh vyššie uvedenej zmeny bude na skúšobné obdobie 

jedného roka. Následne bude samotnou firmou vypracovaný harmonogram vývozov, sms notifikácie 

o termíne zberu, budú občanom chodiť naďalej. 

 

K bodu 10 

Starostka obce v desiatom bode oboznámila o návrhu Dodatku č. 1 VZN č. 3/2022 o financovaní 

materskej školy a školských zariadení zriadených obcou.  

Schválením návrhu dochádza k zmene určenia výšky denného príspevku na čiastočnú úhradu 

nákladov a režijných nákladov v školskej jedálni bez zohľadnenia dotácie na podporu výchovy 

k stravovacím návykom dieťaťa podľa Zákona č. 544/2010 Z. z. o dotáciách v pôsobnosti MPSVaR SR. 

Vychádza to zo zmeny finančných limitov na potraviny od 01.01.2023 podľa pokynov ministerstva. 

Vedúca školskej jedálne je na pochybách či to bude možné finančne pokryť. Ak budú v roku 2023 ceny 

energií vyššie, režijné náklady nebudú postačujúce. 

Predtým až do konca šk. roku 2020/2021 boli obedy zadarmo. Zmenou zákona už obedy zadarmo nie 

sú a už od septembra 2021 sa zmenil spôsob financovania obedov v školských jedálňach. Návrhom 

Dodatku VZN č. 3/2022 sa menia Denné príspevky: pre dieťa MŠ 1,70 € (desiata 0,40 € + obed 1,00 € + 

olovrant 0,30 €); obed pre žiaka ZŠ 6 – 11 rokov = 1,30 €; obed pre žiak ZŠ 11 – 15 rokov = 1,50 €; iný 

dospelý stravník, učitelia 3,70 € (obed 2,00 € + režijné náklady 1,70 €). Pri žiakoch rodičia hradia iba 

cenu potravín. Stravovanie zamestnancov ZŠ s MŠ pri aktuálnej hodnote stravy 3,70 € zamestnávateľ 

hradí minimálne 55 % z ceny jedla t.j. 2,04 € ostatné predstavuje príspevok zamestnanca alebo časť môže 

byť krytá príspevkom zo sociálneho fondu.  

Poslanci OZ nemali otázky ani pripomienky a schválili denné príspevky na čiastočnú úhradu 

nákladov a režijných nákladov v zmysle predloženého návrhu.  

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 22/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 11 

Ďalší bod rokovania súvisel s témou návrhu Dodatku č. 2 VZN č. 6/2020 o financovaní materskej 

školy a školských zariadených zriadených obcou konkrétne o schvaľovaní výšky originálnych 

kompetencií, ktoré dostáva škola z rozpočtu obce na prevádzkové náklady a mzdové výdavky troch 

zariadení s nasledovným návrhom: Materská škola dotácia vo výške 2 180 € dieťa/rok, Školská jedáleň 

360 € dieťa/rok, školský klub sú výdavky 610 € dieťa/rok.  

Starostka obce skonštatovala, že financovanie týchto zariadení je pre rozpočet našej malej obce s 530 

obyvateľmi náročný. Priblížila, že obec má príjem z podielových daní fyzických osôb 200 000 €. 

Originálnymi kompetenciami, obec z rozpočtu prispieva mesačne sumou 7 010 € čo predstavuje ročnú 

sumu 84 120 €. V školskom klube je zamestnankyňa so 60 % úväzkom, jedna kuchárka je na 100 % 

úväzok a vedúca školskej jedálne je zamestnaná na 75 % úväzok. V období vyrovnávania výsledkov 

z ročného zúčtovania daní zo závislej činnosti (apríl-máj) obec a pri enormnom zvyšovaní výšky 

daňového bonusu je možné, že obci prídu podielové dane možno niekde pri 5 000 €. 

Spoločne prítomní konštatovali, že náklady na mzdy, energie, tie sú fixné v každej sfére a bez ohľadu 

na klesajúcu tendenciu v počte detí náklady sú stále vyššie. Poslanci schválili znenie návrhu uvedeného 

dodatku, ktorý mení časť VZN, ktorá sa týka výšky poskytnutých finančných prostriedkov.  

Po hlasovaní o uznesení sa poslancov OZ sa poslanec P. Rapčan ospravedlnil a zo súkromných 

dôvodov opustil rokovaciu miestnosť. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 23/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Okrem vyššie uvedených výdavkov na školské zariadenia sú aj iné ďalšie výdavky počas roka.  

Starostka obce informovala o doručenej žiadosti od riaditeľstva ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča zo dňa 

9.12.2022, ktorou žiada obec ako zriaďovateľa o navýšenie originálnych kompetencií z rozpočtu a to 

z dôvodu odchodu do dôchodku p. E. Papovej, ktorá 30.06.2023 ukončí svoj pracovný pomer. Výška 

finančných prostriedkov dotácie na odchodné o ktoré ZŠ s MŠ žiada je v sume dvoch mesačných platov 

aj s odvodmi v celkovej výške 2 821,80 €.  

Poslanci skonštatovali kvalitnú a dlhoročnú prax v školstve p. E. Papovej, od čoho sa odvíja aj výška 

odchodného a schválili poskytnutie dotácie na vyplatenie odchodného v žiadanej výške v mzde za 

mesiac Jún 2023. Skonštatovali, že v tomto mesiaci budú celkové originálne kompetencie obce v sume 

10 000 €.  

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 24/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 12 

Nevyhnutnou potrebou prerokovania smernice o úhradách za krátkodobý prenájom hnuteľného 

a nehnuteľného majetku obce vzišlo z dôvodu veľkého záujmu o prenájom nášho kultúrneho domu 

obyvateľom ale aj ľudí z okolitých obcí a cudzích. Dôvodom zvýšeného záujmu je cena, ktorá bola 

naposledy určená v roku 2018. Ceny za plyn a energie sa medzi časom výrazne zvýšili. Poslancom OZ 

bol predložený návrh s úpravou poplatkov za prenájom priestorov a hnuteľného majetku kultúrneho 

domu tak, že v zimnom období budú navyše hradené poplatky za energie a kúrenie a to v prípade ak 

k odovzdaniu priestorov dôjde deň pred akciou (napríklad pre potreby chystania sály) v 

jednorazovej navýšenej sume o 30 € za deň odovzdania.  

K potrebe riešenia tejto situácie dochádza najmä po udalosti, kedy spoluobčania, ktorí si prenajali 

priestor na rodinnú akciu určenú na sobotu využili sálu už pri chystaní. Prenajatý priestor využili naplno 

a oslava tak začínala v piatok a trvala až do nedele, čo spoločne skonštatovali, že poplatok za prenájom 

nepokryl sumu energií na celo-víkendovú udalosť.  

Poslanci ďalej určovali výšku poplatku za nové služby, ktoré obec poskytuje a tou sú napr. 

laminovanie a viazanie do hrebeňovej väzby. Určovali poplatok za zviazanie hrebeňovou väzbou vrátane 

poskytnutia hrebeňa, pevnej spodnej strany a vrchnej priehľadnej strany, ten bol poslancami 

prerokovaný a určený v sume 3,00 €, poplatok za laminovanie jednej strany určili podľa formátu o ktorý 

majú občania záujem t.j. A3 1,00 €, A4 0,6 €, formát A5 0,30 €.  
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Ďalej prerokúvali poplatky za hlásenie v miestnom rozhlase podnikateľom, právnickým osobám 

v pracovnej dobe. Zjednotili poplatok z pôvodných 2,70 € na 3,00 €, mimo pracovnej doby ponechali 

sumu 6,00 € z dôvodu, že reláciu je možné vopred nahrať a preto nie je obvyklé nahrávanie hlásenia 

mimo pracovnej doby.  

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 25/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 13 

V tomto bode prítomní jednali o príspevku na ošatenie členov „Zboru pre občianske záležitosti pri 

obecnom zastupiteľstve v Rimavskej Bani“ (ďalej len „ZPOZ“) vhodného na udalosti ako je uvítanie do 

života, sobáše a iné. Starostka obce navrhla rokovať o tomto bode z dôvodu, že naposledy bol členom 

ZPOZ bolo poskytnuté „ošatné“ v roku 2016.  

Poslanci súhlasili s potrebou obstarania nového ošatenia a to poskytnutím príspevku. Mali otázku 

v akej sume sa im príspevok na ošatenie poskytoval.  

Starostka obce informovala, že išlo o sumu 150 € a šaty boli na mieru šité krajčírkou, ktorá obci za 

jej služby a materiál vystavila faktúru.  

Navrhla aby príspevok bol poskytnutý cez finančnú odmenu s tým, že si členovia sami vyberú šaty 

na udalosti pri ktorých účinkujú.  

Poslanci obecného zastupiteľstva schválili výšku odmeny vo výške 150 € brutto p. Mgr. J. Geľovej, 

Mgr. K. Nagyovej, Mgr. M. Resutíkovej 

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 26/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

V rámci účinkovania členov ZPOZ na akciách v obci či už ide o spevácke, hudobné, rečnícke 

prevedenie prešli aj na tému ich odmeňovania. Starostka obce oboznámila prítomných, že štatút je 

z obdobia roku 2015 a tiež by bolo dobré ho zaktualizovať. 

Poslanci OZ rozhodli, rokovať o zmene výšky odmien za účinkovanie nakoľko sa dozvedeli, že 

aktuálne ide o sumu 13,00 € brutto/akcia čo pre členov ZPOZ, ktorí dochádzajú do obce v deň 

účinkovania nie je suma atraktívna. O výške však budú rokovať na nasledujúcom treťom zasadnutí 

obecného zastupiteľstva.  

 

K bodu 14 

Starostka obce informovala, že fi Brantner Gemer, s.r.o. navrhuje zmenu zmluvy o poskytnutí služby 

pre obec č. 39 23 01 o nakladaní s odpadmi. Zmluvou sa mení príloha č. 1, ktorej predmetom sú ceny za 

odpad. Dodatkom sa zvyšuje cena za zber a odvoz 110 litrovej a 120 litrovej kuka nádoby a za vrecia 

o 0,20 centov bez DPH t.j z pôvodných 1,20 € na 1,40 €.  Zvyšuje sa aj zber a vývoz 240 litrovej nádoby 

z pôvodných 2,30 € na 2,60 € a tiež zber a vývoz 1 100 litrovej nádoby z 11,50 € na 11,60 €. Cena za 

zneškodnenie TKO za tonu na skládke z pôvodných 45,20 € na 50,70 €. Sumy sú uvedené bez DPH 

a teda je k nim potrebné pripočítať ešte 20 % DPH.  

Na základe dohody obcí bol firme predložený návrh aby zmluvný cyklus vývozu v roku 2023 bol 17 

krát. Tento bod nie je ani tak o cenách, lebo tie firma nezmení. Potrebné je však rokovať o dĺžke platnosti 

a účinnosti zmluvy s fi Brantner Gemer, s.r.o.. Zmluva môže byť účinná aj na 5 rokov avšak ide o veľké 

zaviazanie sa na dlhé obdobie. Starostka obce poslancom nechala priestor na prerokovanie dĺžky 

zmluvne zaviazaného obdobia.  

Poslanci OZ navrhli uzatvoriť zmluvu na 24 mesiacov, nakoľko sa situácia môže meniť a z ich 

pohľadu je vhodné nezaviazať sa na také dlhé obdobie..  

Poslanec I. Bagačka mal otázku, či v priebehu zmluvného obdobia budú takto určené sumy 

garantované.  

Starostka obce informovala, že ceny sa aj v rámci účinnosti zmluvy môžu meniť.  

Starostka obce k tejto téme ešte oboznámila poslancov, že v obci sú v deň zberu pred firmou počítané 

nádoby a vrecia. Výsledkom výpočtov dvoch zberov je cca 50 vriec resp. igelitiek, ktoré sú počítané nad 

rámec kuka nádob. Zber a vývoz týchto vriec je počítaný ako celá 110-120 litrová nádoba.  
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Poslanci OZ navrhli z dôvodu vyššie uvedeného veľkého počtu vriec zabezpečiť na ulice, kde sú 

počty vriec najvyššie dve 1 100 litrové nádoby, do ktorých budú môcť obyvatelia v prípade plnej kupy, 

sáčky nad objem kúp vynášať. Jeden navrhli umiestniť pri Komunitnom centre a druhý na ulici Repno 

oproti potravín MEDO. Rokovali o umiestnení ďalšej nádoby na ulicu Fľaková avšak po informáciách 

od starostky obce, že na danej ulici neboli žiadne vrecia navyše evidované, rozhodli o potrebe len dvoch 

nádob. 

Rokovali o tom či kontajnery budú predmetom prenájmu alebo kúpy. Zisťovali cenu jednej nádoby. 

Nakoľko ide o cenu 300 € za jeden ks, z hospodárneho hľadiska vyhodnotili ako výhodnejšie samotný 

nákup ako prenájom za cca 120 €/mesiac.  

Starostka obce ku koncu tohto bodu informovala, že pomocou Miestnej občianskej poriadkovej 

služby v obci Rimavská Baňa, bude zabezpečený dohľad nad poriadkom a nad správnou separáciu 

odpadov. Budú dohliadať na počty vriec vedľa nádob a smerovať ich budú pred vývozom do nových 

1 100 litrových nádob. Pred vývozom budú tiež kontrolovať obsah kúp a je možné, že budú zlučovať 

resp. plniť odpadkovými sáčkami tie kupy, ktoré nie sú plné. 

Po rozprave pristúpili k hlasovaniu a uznášaniu sa o dĺžke zmluvného vzťahu s fi Brantner 

Gemer, s.r.o.. 

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 27/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 15 

Prešli k bodu o pozitívnej doručenej správe, ktorou je schválenie Žiadosti obce o regionálny 

príspevok z podpory najmenej rozvinutých okresov z okresu Rimavská Sobota. Starostka obce 

informovala, že nám riadiaci orgán schválil regionálny príspevok vo výške 60 503,18 € bez potreby 

spolufinancovania z vlastných zdrojov pre realizáciu projektu s názvom „Chodník pre zlepšenie 

dostupnosti turistických zaujímavostí obce Rimavská Baňa“. Prostriedky nám boli poskytnuté v spojení 

s vybudovaním doplnkovej infraštruktúry na trase nového náučného chodníka „Bojisko SNP – 

Rimavská Baňa“ a pre iné turistické atraktivity ako je napríklad „Vyhliadková veža - Vŕšok“ 

a dominantný Gotický kostol. Tento projekt bol predložení na základe výzvy Okresnému úradu 

v Rimavskej Sobote dňa 24.09.2022 v súlade s § 8 zákona o podpore NRO pre realizáciu projektu č. 21. 

Zmluva o poskytnutí regionálneho príspevku s poskytovateľom, ktorým je Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky, by mala byť podpísaná do konca 

kalendárneho roka. Finančný príspevok by mal byť pripísaný na účet obce po podpise zmluvy t.j. tiež 

do konca roka, ešte pred realizáciou projektu. Je to prvý projekt, kedy nám prostriedky poskytnú vopred 

Poslanci pozitívnu informáciu zobrali na vedomie. 

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 28/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

Starostka obce pokračovala, že v januári 2023 plánuje obec vyhlásiť verejné obstarávanie na stavebné 

práce. Ďalej informovala, že v rozvoji obce by sme v roku 2023 pokračovali zámerom predložiť 

v spojení s náučným chodníkom projekt na získanie finančných prostriedkov na projektovú 

dokumentáciu rekonštrukcie chodníka pre peších smerom od križovatky Kokava nad Rimavicou do obce 

Rimavské Zalužany. Projektová dokumentácia by vyriešila zlý technický stav, prepadnutý asfalt, zlé 

odvodnenie, osvetlenie a tiež bezpečný prechod pre chodcov až po „hrb“ za účelom spájania turistických 

bodov záujmu, zabezpečením bezpečnosti pri dochádzaní detí a obyvateľov do školy, škôlky, potravín 

či na poštu.  

 

K bodu 16 

Starostka obce navrhla poslancom pokračovať v naplánovanom harmonograme termínov obecných 

zasadnutí. Predložila na prerokovanie harmonogram zasadnutí zastupiteľstva Obce Rimavská Baňa na 

rok 2023 v termínoch pripadajúcich na stredu nasledovne: 1.2.2023, 5.4.2023, 7.6.2023, 2.8.2023, 

4.10.2023, 13.12.2023.  

Návrh starostky obce bol schválený bez výhrad. 

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 29/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 17 

Z dôvodu, že MAS Malohont každoročne spracováva kalendár podujatí na nasledujúci rok, bolo 

potrebné naplánovať akcie na rok 2023. Poslanci OZ prerokovali návrh plánu harmonogramu kultúrnych 

podujatí v obci Rimavská Baňa na rok 2023 a určili ich termíny nasledovne: 4.2.2023 - Hasičský ples, 

organizovaný Dobrovoľným hasičským zborom pod vedením p. Rapčana, 17.2.2023 - Fašiangové 

stretnutie seniorov, počas ktorého budú odmeňovaný darom jubilanti a poslanci p. I. Bagačka, 

poslankyňa Mgr. Dovalová sa radi akcie zúčastnia, 30.4.2023 – Stavanie mája bude v gescií miestnych 

chlapov, dobrovoľníkov a poslancov, 29. 4.2023 – 100 jarných kilometrov, ako spoločná akcia okolitých 

obcí Lehota nad Rimavicou, Rimavské Brezovo, Rimavská Baňa, 6.5.2023 – Vatra slobody, 31.5.2023 

– Váľanie mája, taktiež v gescií miestnych chlapov, dobrovoľníkov a poslancov, 1.7.2023 Juniáles, na 

ktorom bude potrebná pomoc cca 30 dobrovoľníkov, 13.10.2023 – Z úcty k Vám, kde by bola dobrá 

účasť aspoň dvoch poslancov, 6.12.2023 – Mikuláš, 9.12.2023 – Stolno-tenisový turnaj, 31.12.2023 – 

Novoročný ohňostroj.  

Starostka obce konštatovala, že ide o akcie, kde by mala byť komisia športu k dispozícií a nápomocná 

pri plánovaní a organizovaní.  

Poslanci vzali plány a harmonogram akcií na rok 2023 na vedomie. 

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 30/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

 

K bodu 18 

Starostka obce nadviazala na predchádzajúcu tému plánovania akcií nasledujúceho roku v obci. Dňa 

8.5.2023 (pondelok - po vatre slobody) v deň sviatku sa po úspešne zorganizovanom podujatí „Gotická 

cesta – otvorená“, ktorá sa konala v auguste 2022, bude u nás v Obci Rimavská Baňa na podnet 

dištriktuálneho biskupa Západného dištriktu Evanjelickej cirkvi augsburského vyznania (ECAV) na 

Slovensku, konať podujatie „Služby božie v prírode“. Toto podujatie sa bude konať na futbalovom 

ihrisku v našej obci. Ide o usporiadanie omše od západu po východ, kde cirkev žiada obec o potrebnú 

spoluprácu, tak ako to bolo pri gotickej ceste otvorenej. Západný dištrikt v spolupráci s ThDr. Jankou 

Mihálikovou žiadajú obec a jej dobrovoľníkov, k pomoci v zabezpečení občerstvenia pre návštevníkov 

a k vareniu jedál.  

Starostka obce informovala prítomných, že zborová farárka žiadala o poskytnutie dotácie na túto 

akciu Banskobystrický samosprávny kraj, kde je v rozpočte zahrnutý prenájom lavíc a stolov, ktoré by 

sme z obce vedeli prenajať a tak im pri akcii pomôcť. Ďalej informovala, že bude potrebné vypratať 

a skrášliť priestory šatní telovýchovnej jednoty, kde sa budú jedlá a občerstvenie chystať a vydávať. 

Pokračovala myšlienkou, že obec sa k uvedenému termínu pokúsi zabezpečiť renováciu dverí, ktoré nie 

sú v najlepšej kondícií a vzhľadné. Ak by to časovo a finančne vychádzalo tak sa pokúsime aj o výstavbu 

prístrešku.  

Poslanec J. Kubaliak mal otázku na zabezpečenie surovín a ingrediencií, tiež na cenu vydávaného 

jedla a približný očakávaný počet návštevníkov.  

Starostka obce informovala, že k množstvu a k obstaraniu ingrediencií bude vedieť povedať viacej 

po konzultácii s pani farárkou. Cena bude ale určená priamo organizátormi akcií a teda západným 

dištriktom ECAV. Variť sa bude priebežne pre približne 200 návštevníkov.  

Poslanci J. Kubaliak, V. Foľk budú pri varení guľášu či kapustnici nápomocní, spoločne sa opýtajú 

p. Kušpála, či by prišiel variť a zostavia sa tímy. Dohodli sa, že po zistení väčšieho množstva informácií 

sa včas pred akciou zídu za účelom plánovania.  

Starostka obce konštatovala, že v nasledujúcich obecných zastupiteľstvách, bude prítomných určite 

oboznamovať o nových zistených skutočnostiach. Na záver informovala, že pódium si evanjelická 

cirkev zabezpečí a postaví v ich réžií.  

Poslanci zobrali informáciu o plánovanej akcií na vedomie.  

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedeným bodom programu prijali poslanci uznesenie č. 30/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
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K bodu 19 

Starostka obce v tomto bode informovala o spracovanom Ročnom pláne výcviku Dobrovoľného 

hasičského zboru obce Rimavská Baňa 2022/2023. Dokument mal v pláne odprezentovať poslanec Peter 

Rapčan avšak musel rokovaciu miestnosť v priebehu opustiť a tak tento bod prerokovaný nebol.  

Starostka obce však na tému Dobrovoľného hasičského zboru obce (ďalej len „DHZO“) informovala, 

že pre ich akcieschopnosť a súčinnosť pri požiaroch dostávame ako obec už niekoľko rokov dotáciu vo 

výške 3 000 € ročne. Z prechádzajúcich kontrol a správ HaZZ Rimavská Sobota nám zostáva nakúpiť 

v roku 2023 zásahové odevy. Ich zabezpečenie je povinné a každý rok sa snažíme o zakúpenie výbavy 

avšak jeden odev stojí cca 700 €. Dovtedy, kým nie je celé vybavenie pre akcieschopnosť obstarané hasiči 

nám chodia každoročne na kontrolu za účelom kontroly čerpania dotácie. V roku 2023 je pravdepodobné, 

že dostaneme dotáciu ďalších 3 000 € a preto je potrebné dohodnúť, čo sa z dotácie nakúpi. V nasledujúci 

rok budú musieť, niektorí z členov absolvovať psychotesty, veliteľské skúšky a iné školenia. Na to aby sa 

osoba stala členom DHZO je potrebné absolvovanie základného školenia, ktoré trvá tri dni. Nakoľko naši 

členovia, zväčša pracujú mimo obce je niekedy ťažké zohnať ľudí na neplánované výjazdy. Bolo by dobré 

popremýšľať a opýtať sa v obci, či nemajú záujem stať sa členmi.  

Starostka obce oboznámila nových poslancov, že členstvo a organizácia DHZO Rimavská Baňa nie je 

pojem totožný s Dobrovoľným hasičským zborom (DHZ), ten je vytvorený a je tradičnou súčasťou našej 

obce už cca 150 rokov. Členstvo v DHZ je dobrovoľné, dobrovoľníci chodia na športové súťaže, 

organizujú plesy , trénujú mladých hasičov tzv. „Plameniakov“ a spoločne sa podieľajú na reprezentácií 

obce avšak jeho členovia nemôžu chodiť na výjazdy a požiare v teréne.   

Ďalej informovala, že nasledujúci deň po tomto zasadnutí musíme odovzdať ŠPZ značky z IVECA, 

následne bude IVECO po uzatvorení zmluvy s Ministerstvom vo vlastníctve obce a hneď potom bude 

prihlásené na nové značky a bude uzatvorená poistná zmluva, dobré by bolo uzatvoriť aj havarijné 

poistenie.  

Poslanec J. Račák, sa opýtal, čo v prípade ak by sa počas výjazdu stala nepriaznivá a havarijná udalosť.  

Starostka obce informovala, že poistenie 5 ročného IVECA nie je lacná záležitosť, ak by naši členovia 

DHZO išli na zásah a stane sa havarijná udalosť, členovia nie sú krytí. Takáto situácia sa na Slovensku 

bohužiaľ stala a je to veľký nedoriešený problém všetkých Dobrovoľných hasičských zborov obcí. 

Slovenské poisťovne doposiaľ nepredávali poistné produkty na tento druh. Iniciatíva starostov obcí 

Slovenska chce docieliť toto krytie vrátane krytia posádky, začali poisťovne ponúkať. Dovtedy nechcú 

púšťať na výjazdy osoby pre predchádzanie takýchto udalostí. Je to ohrozujúce v každom smere. 

Poslanci OZ skonštatovali a navrhli starostke obce zistiť sumu havarijného poistného a možnosti ako 

kryť našich hasičov.  

Starostka obce informovala, že akonáhle bude informácie o ponukách, výške a podmienok poistných 

zmlúv vedieť, obecné zastupiteľstvo o nich bude na zasadnutiach rokovať.  

Po diskusii k tejto téme pokračovali k nasledujúcemu bodu. 

 

K bodu 20 

K interpelácií poslancov mala dotaz poslankyňa Mgr. Dovalová. Na podnet občanov z ulice 

Kraskovská informovala o nefunkčnej, blikajúcej lampe, ktorú žiadajú obyvatelia opraviť. Priblížila, že 

ide o poslednú lampu pri moste po ľavej strane.  

Starostka obce zobrala informáciu na vedomie a informovala, že nasledujúci týždeň príde elektrikár 

a dovtedy pomocou koordinátora hliadky MOPS, presne určia o ktorú lampu ide a obec zabezpečí jej 

opravu.  

Poslanec J. Kubaliak mal otázku, ako obec pokračuje s plánovaným vybudovaním stavebných 

pozemkov na ulici Fľaková.  

Starostka obce informovala o dianí k tejto téme. Geodet p. Čajko prisľúbil, že začiatkom roka príde 

do obce. Na jednej z parciel zostala ťarcha avšak aj to je už vysporiadané. Zámerom obce je v roku 2023 

v súčinnosti s právnym poradenstvom pripraviť a vyhlásiť verejnú obchodnú súťaž na tri stavebné 

pozemky.   

V interpelácií ďalej pokračoval poslanec J. Kubaliak. Informoval obec, že po vykonaných stavebných 

prácach spojených s výstavbou rodinného domu na ulici Hlavná po pravej strane od Rimavskej Soboty, 
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zostal chodník poškodený a v zlom stave. Informoval obec o potrebe konať a dožadovať sa nápravy 

chodníka, ktorý rodina Daniová znehodnotila.  

Starostka obce informovala, že obec v súčinnosti s koordinátorom MOPS riešia stav chodníka priamo 

s rodinou. P. Krajňák (koordinátor MOPS) situáciu začal riešiť, avšak rodina vtedy prítomná nebola. 

Keď sa nasledujúce dni na podnet koordinátora rodina ohlásila na obecnom úrade, v tom čase 

koordinátor hliadky ani starostka obce v práci neboli. Preto je to v štádiu riešenia a rodina bude musieť 

pristúpiť na vlastné náklady k oprave chodníka, ktorý svojim konaním znehodnotili.  

Ďalšia interpelácia bola na tému organizácie „Vianočných trhov“ v obci. Poslanec I. Bagačka s chcel 

informovať, ako budú trhy prebiehať a či by sa mohol pri organizovaní nejako pomôcť.  

Starostka obce informovala, že pomocou zamestnancov a členov hliadky MOPS by obec „Vianočné 

trhy“, ktoré sa budú konať 21. – 22. decembra 2022 mala zvládnuť. Prebiehať budú vo vianočnej 

atmosfére s hudbou na námestí od 14:00 hod. do približne 18:00 hod. Drevené stánky a prístrešky 

postavia členovia MOPS, v ponuke budú vianočné výrobky z dreva, hand-made výrobky, prezentovať 

sa bude aj ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča, v ponuke bude punč, domáce koláčiky. Fotodokumentáciu zo dňa 

príde zdokumentovať Ing. D. Vetráková. Konštatovala, že bude rada ak sa zúčastní čo najviac miestnych, 

vítaní sú aj všetci poslanci. Táto akcia bude v obci po prvý krát a verí, že sa z “ Vianočných trhov“ stane 

tradícia.  

Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedeným bodom programu prijali poslanci uznesenie č. 31/2022, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 21 

Po vyčerpaní rozsiahleho programu rokovania 2. zasadnutia obecného zastupiteľstva vo volebnom 

období 2022-2026, starostka obce Mgr. Elena Polóniová poďakovala všetkým prítomným za účasť. 

Následne vyhlásila zasadnutie za ukončené o 20:05 hod.. 

 

Overovatelia zápisnice:  

 

Mgr. Natália Dovalová 

 

 

Igor Bagačka 

 

 

 

Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 

 

 

Mgr. Elena Polóniová 

starostka obce 

 


